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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   28 de novembre de 2016 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Bartomeu Gili Nadal,   batle 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Manuel Rocha Barrientos,  regidor 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Ana María Comas Delgado,  regidora 
Jaume Alzamora Riera,  regidor 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Immaculada Moreno Mayal,  regidora 
Assumpció Santandreu Ginard, regidora 
Amalio Arnandis Puig,  regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
 
Sílvia Ripoll Genovart,  secretària accidental 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau,  de la proposta que presenten els grups municipals de 
l’Ajuntament d’Artà El Pi—Proposta per les Illes, PSOE, AA, UIA i PP, relativa a la 
sol·licitud a la Direcció Insular d’Infraestructures i Mobilitat del Consell de Mallorca per 
dur a terme les actuacions necessàries per millorar la seguretat de la circulació de vianants a 
l’avinguda de Costa i Llobera. 
2. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal El Pi—Proposta per 
les Illes per donar un impuls a la indústria balear i recuperar el teixit industrial perdut. 
3. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a la 
reducció d’excrements de cans a la via pública.  
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a la 
reubicació del Centre Jove.  
5. Estudi del projecte de pressupost per a l’exercici de 2017. 
6. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de octubre de 2016. 
7. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de la proposta que presenten els grups municipals de 
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l’Ajuntament d’Artà El Pi—Proposta per les Illes, PSOE, AA, UIA i PP, relativa a la 
sol·licitud a la Direcció Insular d’Infraestructures i Mobilitat del Consell de Mallorca 
per dur a terme les actuacions necessàries per millorar la seguretat de la circulació de 
vianants a l’avinguda de Costa i Llobera 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, explica la Moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Ateses les característiques i la titularitat del vial de Costa i Llobera, que travessa el poble 
d’Artà en direcció a Capdepera. 
 
Atesos els diferents incidents i accidents que han ocorregut al llarg del temps en aquesta 
via. 
 
Atès el darrer accident mortal, que va succeir el passat 2 de setembre en un dels passos de 
vianants que hi ha a la via. 
 
Atesa la Moció presentada pel grup municipal Unió Independents d’Artà i que va ser 
tractada a les comissions informatives del plenari del mes de setembre i que, posteriorment, 
al plenari del mes de setembre, a petició de l’Equip de Govern, es va deixar damunt la taula 
per tal de fer una moció més àmplia, ja que aquesta moció hauria d’incloure diverses 
actuacions a realitzar en aquest vial per tal de garantir al màxim la seguretat dels vianants. 
 
Atès que les actuacions que s’han definit, juntament amb la Policia Local i els diferents 
grups municipals, han estat: 
 
- Elevar els passos de vianants que estan marcats en el mapa adjunt.  
- Senyalitzar amb llums intermitents els diferents passos de vianants que hi ha al vial. 
- Millorar el paviment de tot el vial. 
- Llevar una o dues de les places d’aparcament que estan just devora el pas de vianants amb 
l’objectiu de millorar la visibilitat i que el vianant no quedi ocult darrere els cotxes 
aparcats. En aquesta zona es podria permetre l’estacionament o bé de motocicletes o bé de 
bicicletes.  
- Totes aquelles actuacions que el Consell de Mallorca estimi convenients per tal de 
millorar i garantir la seguretat dels vianants. 
 
Per tots aquests motius, es proposa adoptar els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Instar la Direcció Insular d’Infraestructures i Mobilitat del Consell de Mallorca a dur a 
terme les actuacions a les quals s’ha fet referència. 
 
2. Trametre aquest acord a la Direcció Insular d’Infraestructures i Mobilitat del Consell de 
Mallorca.>> 
 
Ningú no fa cap comentari. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
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1. Instar la Direcció Insular d’Infraestructures i Mobilitat del Consell de Mallorca a dur a 
terme les actuacions a les quals s’ha fet referència. 
 
2. Trametre aquest acord a la Direcció Insular d’Infraestructures i Mobilitat del Consell de 
Mallorca. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal El Pi—Proposta 
per les Illes per donar un impuls a la indústria balear i recuperar el teixit industrial 
perdut 
 
El batle explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Mentre no tenguem un nou règim especial fiscal a Balears que permeti desenvolupar de 
manera global polítiques proactives per a la millora i la diversificació del nostre model 
productiu, cal utilitzar de manera urgent les eines actuals o les que tendrem en un futur 
proper. 
 
El Reial decret 1034/1999, de 18 de juny, que regula el sistema per a l’atorgament de 
compensacions al transport marítim i aeri de mercaderies amb origen o destí a les Illes 
Balears, conseqüència del règim especial de les Illes Balears actualment en vigor, no s’ha 
mostrat efectiu. S’ha incomplert una de les seves finalitats primordials, és a dir, fer realitat 
l’article 138.1 de la Constitució, en virtut del qual l’Estat garanteix la realització efectiva 
del principi de solidaritat, vetlant per l’establiment d’un equilibri econòmic adequat i just 
entre les diverses parts del territori espanyol, i atenent en particular a les circumstàncies del 
fet insular. La prova més palpable és la massiva destrucció de teixit industrial a la nostra 
comunitat aquests últims anys. 
 
Per al desenvolupament d’un model econòmic de creixement sostenible que ens permeti 
avançar en competitivitat, productivitat, solidaritat i equilibri territorial, afavorint la 
innovació i el creixement empresarial i la creació d’una ocupació de qualitat, és necessari 
arribar a un gran acord entres tots els grups polítics i agents econòmics i socials implicats a 
través d’un gran pacte per la indústria.  
 
Aquest acord hauria de preveure mesures i actuacions a escala legislativa que impliquin les 
diferents administracions. 
 
En base a tot l’exposat, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti el següents 
 
ACORDS: 
 
1. Instar el Govern de les Illes Balears a treballar en un programa per combatre la destrucció 
de més teixit industrial, en un programa per recuperar part del teixit destruït per la 
deslocalització (relocalització), en un programa per atreure activitat industrial 
deslocalitzada per altres regions i països i en un programa per estimular la implantació 
d’entitats de control i mesura de l’activitat industrial, certificades per l’ENAC (Entitat 
Nacional d’Acreditació), i a incentivar especialment, en aquests programes, les activitats 
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industrials que estiguin connectades amb el sector primari de la nostra comunitat. 
 
2. Instar el Govern de les Illes Balears a demanar al Govern de l’Estat un augment de la 
partida pressupostària que s’hi destina a les properes convocatòries, en el marc del Reial 
decret 1034/1999, de 18 de juny, que regula el sistema per a l’atorgament de 
compensacions al transport marítim i aeri de mercaderies amb origen o destí a les Illes 
Balears, de tal manera que els percentatges resultants s’acostin als màxims permesos, un 
35 % per a les mercaderies en origen i un 30 % per a les mercaderies en destí. 
 
3. Instar el Govern de les Illes Balears a demanar als senadors i diputats de les Illes Balears 
a promoure els canvis normatius necessaris per assegurar el compliment del punt 2 
d’aquesta moció. 
 
4. Instar el Govern de les Illes Balears a demanar al Govern de l’Estat que impulsi la 
construcció de totes les infraestructures necessàries relacionades amb el corredor 
mediterrani, des del port d’Algesires fins a la frontera francesa per Portbou, ja que oferiria 
una sortida eficient a les exportacions de tot el litoral mediterrani, incloent-hi les nostres 
Illes. 
 
5. Donar compte d’aquests acords al Govern de les Illes Balears.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que el seu grup ho veu bé i voldria fer referència a les 
dades concretes d’Artà, ja que en el 2016 només hi ha 153 afiliacions a la Seguretat Social 
per aquest concepte, segons les dades de l’IBESTAT, a indústria i energia. Per això, pensa 
que és molt important potenciar aquest sector per enriquir el poble d’Artà. 
 
Vol proposar un canvi en el punt 1 de la moció, perquè té constància que ja s’hi està fent 
feina, des del Govern, en l’elaboració d’una llei d’indústria i un pla, de manera que quedi 
de la següent manera: “Instar el Govern de les Illes Balears a incloure en la Llei i el Pla 
d’Indústria que s’elabora mesures per combatre […]”. 
 
També vol fer referència al punt 2, al règim especial de Balears, el grup MÉS va presentar 
una proposició no de llei sobre transport, que es va aprovar per unanimitat, que ja incloïa el 
que es diu en aquest punt. També diu que al punt 3, s’hauria de canviar on diu “Instar el 
Govern de les Illes Balears” hauria de dir “Instar el Parlament”, perquè és qui nomena els 
senadors. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que hi estan d’acord amb els punts 2 i 3. Sobre el punt 
4, comenta que no és una competència pròpia i, per tant, l’únic que poden fer és instar el 
Govern de l’Estat i poc més. Diu que, en relació al punt 1, ja s’hi està fent feina des de la 
Direcció General. Comenta que ho veu bé en general, però amb aquestes matisacions. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que la qüestió és que baixin els preus dels transports 
per als comerciants. 
 
El batle comenta que els pareixen bé les esmenes que ha proposat UIA i s’accepten. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
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1. Instar el Govern de les Illes Balears a incloure en la Llei i el Pla d’Indústria que s’elabora 
mesures per combatre la destrucció de més teixit industrial, un programa per recuperar part 
del teixit destruït per la deslocalització (relocalització), un programa per atreure activitat 
industrial deslocalitzada per altres regions i països i un programa per estimular la 
implantació d’entitats de control i mesura de l’activitat industrial, certificades per l’ENAC 
(Entitat Nacional de Acreditació), i a incentivar especialment, en aquests programes, les 
activitats industrials que estiguin connectades amb el sector primari de la nostra comunitat. 
 
2. Instar el Govern de les Illes Balears a demanar al Govern de l’Estat un augment de la 
partida pressupostària que s’hi destina a les properes convocatòries, en el marc del Reial 
decret 1034/1999, de 18 de juny, que regula el sistema per a l’atorgament de 
compensacions al transport marítim i aeri de mercaderies amb origen o destí a les Illes 
Balears, de tal manera que els percentatges resultants s’acostin als màxims permesos, un 
35 % per a les mercaderies en origen i un 30 % per a les mercaderies en destí. 
 
3. Instar el Parlament a demanar als senadors i diputats de les Illes Balears a promoure els 
canvis normatius necessaris per assegurar el compliment del punt 2 d’aquesta moció. 
 
4. Instar el Govern de les Illes Balears a demanar al Govern de l’Estat que impulsi la 
construcció de totes les infraestructures necessàries relacionades amb el corredor 
mediterrani, des del port d’Algesires fins a la frontera francesa per Portbou, ja que oferiria 
una sortida eficient a les exportacions de tot el litoral mediterrani, incloent-hi les nostres 
Illes. 
 
5. Donar compte d’aquests acords al Govern de les Illes Balears. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a 
la reducció d’excrements de cans a la via pública  
 
La Sra. Moreno, regidora d’UIA, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Els excrements canins abandonats a les vies públiques és un dels principals problemes de 
neteja i higiene en àmbit municipal. A més, és un dels motius més habituals de queixa per 
part dels residents en la gestió del servei de neteja municipal. 
 
L’abandonament d’aquests excrements en espais comuns no només és un inconvenient 
visual o olfactiu, sinó que també és un problema de salut pública, a causa de l’existència de 
paràsits en els propis excrements. El principal grup de risc són els nins petits, que poden 
resultar infectats per menjar amb les mans brutes per terra o per objectes contaminats pels 
excrements canins abandonats. També hi ha altres grups de risc, com són les dones 
embarassades, la gent gran, els pacients sotmesos a certs tractaments oncològics, etc., essent 
tots ells víctimes fàcils d’aquests paràsits que poden viure durant molt de temps en el medi. 
 
A més d’aquest riscs sanitaris, n’existeixen d’altres, com són les trepitjades accidentals de 
les femtes per part dels vianants o el mal aspecte que donen a les zones turístiques del 
municipi.  
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A la legislació vigent al municipi d’Artà trobam: “Als nuclis urbans està prohibit deixar els 
excrements dels animals de companyia a les vies i els espais públics o privats de 
concurrència pública. Els propietaris dels animals o les persones que els condueixin són 
responsables de l’eliminació correcta d’aquestes deposicions i les hauran de recollir i 
dipositar en els contenidors adequats. En cas que es produeixi la infracció d’aquesta norma, 
els agents de l’autoritat sancionaran el propietari o la persona que condueixi l’animal” 
(article 11 de l’Ordenança municipal reguladora de la convivència, defensa i protecció 
animal en l’entorn humà de 2012.) 
 
La no recollida dels excrements està considerada com una infracció lleu i pot arribar a 
suposar una multa de 30 a 300 euros (article 81 de l’Ordenança municipal de neteja, 
deixalles i residu sòlids urbans del municipi d’Artà de 2008). La manera per sancionar 
l’infractor és que un agent presenciï in situ aquestes situacions, un escenari molt poc 
habitual i amb escasses probabilitats d’èxit. 
 
En data 12 de setembre de 2014, la Junta de Govern Local va adoptar l’acord d’aprovar la 
signatura del contracte del servei per a la implantació del projecte per reduir els excrements 
dels animals a les vies públiques d’Artà, mitjançant el procediment de contracte menor, per 
un import de 10.300 € més IVA. D’aquest contracte, només se’n va realitzar, i pagar, la fase 
de la viabilitat econòmica del projecte, però es va deixar sense efecte el contracte segons 
l’acord de la Junta de Govern Local pres en la sessió de 2 de setembre de 2015. Amb aquest 
acord es deixaren d’aplicar les fases pendents del contracte, que eren les d’elaboració a 
través del suport tècnic per a la implementació i una campanya d’informació i 
sensibilització. 
 
Per tot això, el grup municipal d’UIA proposa adoptar els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Instar l’Equip de Govern a iniciar una campanya de conscienciació i sensibilització 
dirigida a les persones propietàries de cans en relació a l’abandonament d’excrements al 
carrer. 
 
2. Instar l’Equip de Govern a engegar un cens municipal d’animals a Artà i a posar en 
funcionament un sistema de detecció d’excrements mitjançant la identificació genètica.>> 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que es mantindran en la línia del que es va exposar a les 
comissions informatives. Reconeix que hi ha un problema amb això, però diu que no estan 
conformes amb els acords, sí amb el punt primer, però no amb el segon. Ja es va fer l’estudi 
i deia que un dels punts febles era l’elevat cost del servei, d’uns 80 a 95 mil euros. Pensa 
que es poden fer altres actuacions prèvies a aquesta i que no costen aquests diners. Si no 
s’elimina el punt segon dels acords, comenta que hi votaran en contra. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que ja a la legislatura passada, quan UIA tenia la Batlia, 
ells demanaven cada mes sobre aquest problema i poca cosa es va fer, desgraciadament. 
Creu que es poden fer més coses que les que proposa la moció, com per exemple posar 
papereres específiques per a aquest tipus d’excrements o posar més municipals per 



7 
 

controlar aquestes coses, entre d’altres. Per tant, si es retira el punt segon dels acords de la 
moció, diu que hi votarà a favor. 
 
La Sra. Moreno diu que entén les postures dels diferents grups, però que mantendrà la 
moció tal com està. 
 
Tot seguit, els reunits voten la moció, la qual, per 5 vots a favor (UIA) i 8 vots en contra 
(PI, PSOE, AA i UIA), no s’aprova per manca de quòrum en la votació.  
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a 
la reubicació del Centre Jove 
 
La Sra. Santandreu, regidora d’UIA, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Amb motiu de la reunió duita a terme el passat dilluns 11 de novembre de 2016, a les 
19 hores, amb els veïns de la zona coneguda com a habitatges de l’IBAVI, presentam 
aquesta proposta de canvi d’ús de l’actual Centre Jove d’Artà a una altra dependència 
municipal. 
 
El motiu que justifica aquesta proposta és el descontent expressat pels veïns amb l’ús 
inadequat que es fa del Centre Jove d’Artà i els seus voltants per qüestions de brutor, 
pintades inapropiades, consum de substàncies il·legals, trànsit rodat en zones privades, 
vandalisme, renous, etc.  
 
Aquests fets lamentables han provocat que el Centre Jove d’Artà hagi deixat de fer el servei 
per al qual fou creat: disseny d’un ambient que afavoreixi l’estudi, l’intercanvi 
d’experiències, la informació laboral, formativa i d’oci necessària per al jovent. 
 
És per això que es proposa la reubicació del Centre Jove d’Artà en una zona més cèntrica i 
de millor accés, amb més espai obert i pública, com podrien ser les actuals dependències de 
la Policia Local d’Artà a la plaça des Pes, ja que estam assabentats que aquesta serà 
properament traslladada a un local de la zona de l’IBAVI. 
 
D’aquesta manera, les dependències de l’actual Centre Jove d’Artà podrien anar destinades 
a entitats i associacions locals, a mode de sala polivalent, per realitzar activitats, reunions, 
etc. Aquest fet dinamitzaria la zona i crearia un ambient més acollidor amb la comunitat de 
veïns, i s’ha de tenir en compte que la zona té un ample espai d’aparcament. 
 
Aquesta proposta també pretén recuperar la funció de servei al jovent d’Artà per la qual el 
Centre Jove d’Artà fou dissenyat i, per això, el Grup Municipal d’Unió Independents d’Artà 
presenta al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 
ACORDS: 
 
1. Instar l’Equip de Govern a traslladar el Centre Jove i les seves activitats a les 
dependències que la Policia Local deixarà lliures a la plaça del Pes. 
 



8 
 

2. Instar l’Equip de Govern a destinar les instal·lacions de l’actual Centre Jove per a l’ús de 
les entitats i les associacions locals.>> 
 
La Sra. Santandreu explica que la moció ve a conseqüència d’una reunió que es va mantenir 
amb els veïnats de l’edifici de l’IBAVI, pel seu descontent amb l’ús inadequat que es fa del 
Centre Jove i dels seus voltants. Pensen que ja no es fa el servei pel qual fou creat. També 
comenta que s’hauria d’acompanyar aquest canvi d’un treball amb els joves, però creu que, 
si el local es destinàs a associacions locals, es dinamitzaria la zona. 
 
El Sr. Serra, regidor del PSOE, diu que lamenta una mica que no es valori la funció del 
Centre Jove. També vol dir que la instal·lació sí és l’adequada, tant per les infraestructures 
com per la recent adequació a la normativa d’instal·lacions juvenils. També considera que 
el canvi d’ubicació no resol aquests possibles problemes amb els veïnats. De fet, el trasllat 
de la Policia a aquest mateix edifici pot ajudar a aquest control que es demana. 
 
El portaveu de PP, Sr. Lliteras, creu que és un problema greu, però, potser, canviar-ho de 
lloc no sigui la solució, que es passaria el problema d’un lloc a un altre. Pensa que s’ha 
d’estudiar seriosament què fer amb els joves perquè puguin gaudir dels seus espais sense 
molestar els altres.  
 
La Sra. Santandreu diu que sí que es valora la funció del Centre Jove i està d’acord amb la 
idea que s’ha de fer més feina amb els joves. Potser tot el que han dit sigui així, però pensa 
que era una proposta adequada per començar a redissenyar l’espai. 
 
Tot seguit, els reunits voten la moció, la qual, per 5 vots a favor (UIA), 1 abstenció (PP) i 7 
vots en contra (PI, PSOE i AA), no s’aprova per manca de quòrum en la votació. 
 
 
5. Estudi del projecte de pressupost per a l’exercici de 2017 
 
El batle explica que el pressupost és una part molt important del dia a dia de l’Ajuntament i 
que per aquest any que ve, 2017, es presenta un pressupost de 10.800.000 euros, que 
compleix amb el principi d’estabilitat pressupostària, i que en farà un resum per capítols 
destacant-ne el més important. 
 
Quant a les despeses: 
 
- Capítol I: suma un total de 4.278.441,49 €. Aquest capítol ha de cobrir tota la despesa del 
personal de l’Ajuntament. No suposa un augment significatiu respecte de l’any anterior. El 
que sí es preveu, com a novetat, és el sou del tinent de batle amb dedicació tot l’any; les 
places convocades a finals de 2016 de tècnic de medi ambient, tècnic d’esports, enginyer i 
jurista; i la dotació d’un auxiliar de clínica i un tècnic del Centre de Dia en lloc de la 
Residència. També s’hi han previst les retribucions íntegres del personal del Teatre d’Artà, 
que ha de subrogar l’Ajuntament. 
- Capítol II: suma un total de 3.725.587,45 €. Es dedica a despesa corrent de l’Ajuntament i 
s’ha calculat tenint en compte les obligacions reconegudes en els anys 2015 i 2016. 
- Capítol III: suma un total de 43.003 €. Correspon als interessos dels préstecs. 
- Capítol IV: suma un total de 358.537,52 €. Són les aportacions que es fan sense 
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contrapartida directa dels que les reben per destinar a operacions corrents. S’ha de destacar 
una dotació de 70.000 euros per a la possible firma d’un conveni amb l’associació 
d’empresaris per la marca D’Artà. 
- Capítol V: 40.000 € per a un fons de contingència, per a despeses imprevistes. 
- Capítol VI: 1.682.154,10 €. És per dur a terme inversions reals i s’han de destacar les 
inversions que es duran a terme subvencionades per altres administracions públiques, com 
són les de l’eix cívic, la millora en la gestió de l’aigua, el Pla FEDER per a ses Païsses, les 
plaques de Na Caragol, l’adquisició d’un vehicle elèctric i la instal·lació de punts de 
recàrrega de vehicles elèctrics. Altres inversions a destacar són el canvi de la coberta del 
magatzem del carrer del Pare Llinàs, la canonada d’aigua que va de la Colònia a s’Estanyol, 
la millora dels dipòsits d’aigua i del control de la pressió de l’aigua i la implantació d’un 
sistema electrònic de lectura de comptadors, l’estació transformadora per al futur PAC 
d’Artà i la millora del Parc Verd. 
- Capítol IX: 672.275,44 €. Es dedica a l’amortització anual dels préstecs de la corporació. 
 
Quant als ingressos: 
 
- Imposts directes: són l’IBI, l’IAE, l’IVTM i les plusvàlues. El més important a destacar és 
la baixada del tipus de gravamen de l’IBI, d’un 10 %, que es veu compensat amb l’augment 
de recaptació que hi haurà a conseqüència de la revisió cadastral que s’ha fet. Els 
endarreriments que també es cobraran per aquest concepte corresponents als últims 4 anys 
no s’han previst en el pressupost per un tema de prudència, així que segurament aquesta 
quantitat es veurà elevada per aquests ingressos extraordinaris. 
- Imposts indirectes: és, bàsicament, l’ICIO. Aquest sí que ha augmentat considerablement 
a causa de la millora de l’activitat econòmica que s’ha pogut constatar en els últims temps. 
- Taxes: s’ha calculat tenint en compte els drets liquidats dels exercicis anteriors i s’han 
previst els ingressos provinents de les activitats del Teatre d’Artà. 
- Transferències corrents: el més destacat és l’ingrés de la participació en els tributs de 
l’Estat i el Fons de Cooperació de la CAIB. 
- Ingressos patrimonials: són els provinents de rendes de patrimoni. 
 
En resum, el que es vol destacar és la forta aposta que fa l’Equip de Govern per millorar la 
gestió i la distribució de l’aigua, l’augment notable de despesa vinculada als Serveis 
Socials, tant pel que fa a personal com a l’aportació que s’ha augmentat per al 2017 fins al 
0,4 % per al Fons de Cooperació Internacional. 
 
El batle comenta les propostes que han fet UIA i el PP. Pel que fa a les propostes d’UIA, la 
primera proposa comprar el solar de la depuradora per a l’ampliació i la dotació de serveis a 
Sant Pere i Betlem i es rebaixaria de la partida 9201 62200, on hi ha projectes que es 
podrien posposar. 
 
En aquest cas, el batle opina que en aquesta partida, que es proposa rebaixar, els projectes 
que hi ha són molt importants i que no hi volen renunciar. Hi ha l’estació transformadora, la 
coberta del magatzem i altres, que són inversions molt necessàries. 
 
En la segona, es proposa incloure unes partides específiques al programa 3342, de 
dinamització cultural, per al Poésart, Amics de la Colònia i Festival de Música Clàssica 
Antoni Lliteres, i que es llevin de les partides on estaven incloses. 
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El batle considera que és més beneficiós per als beneficiaris d’aquesta subvenció que 
romangui tal com està ara. No es tracta de partides que no hi siguin, atès que sí que hi són, 
però a les entitats que ho han de rebre els podria suposar problemes a l’hora de justificar la 
subvenció. 
 
També es proposa una partida per digitalitzar l’Arxiu Municipal i, com s’ha dit ja 
anteriorment, s’esperarà a veure les subvencions que treu el Consell de Mallorca. 
 
La proposta referent al trasllat del Centre Jove, com que no s’ha aprovat la proposta de 
trasllat, no es considera. 
 
La proposta que sí s’accepta és la que consisteix en augmentar un 25 % els programes 3342 
i 3344, de convenis amb entitats culturals, i el 9242, de subvencions, i treure la quantitat 
total de la partida 4301 22799, de treballs d’altres empreses d’administració general de 
turisme i comerç. 
 
Pel que fa a la proposta que va fer el PP, de fer una inversió important en l’edifici del 
Mercat Municipal, diu que estan totalment d’acord amb què és necessària i urgent, però diu 
que no es pot fer en el 2017, perquè encara hi ha pendent un pagament molt important de la 
indemnització del Poliesportiu i això ho fa inviable. Sí que es comprometen a fer feina en el 
projecte. 
 
El Sr. Alzamora comenta que aquest pressupost és una decepció per a ells, pels números i 
per la tramitació. Sí que és veritat que se’ls ha donat l’esborrany quasi bé 15 dies abans i 
que s’han modificat coses que ells varen dir, tot i que no gaire. A comissions informatives 
es plantejaren preguntes, però no s’ha rebut la resposta fins quasi avui i tampoc de les 
propostes. Té la sensació que pareix que no importa el que poden dir o proposar i que les 
directrius polítiques pareix que van encaminades a fer el que vagi sortint, sense una previsió 
concreta. De fet, a la pregunta “què es té previst”, no s’ha obtingut resposta, per tant, o bé 
no se sap o bé no es vol dir al plenari. Veuen una manca de planificació. 
 
Per tot això, du el Sr. Alzamora, és molt difícil votar a favor d’aquests pressuposts, però 
creu que l’Equip de Govern no ha lluitat ni tan sols per aconseguir la seva abstenció, tot i 
que reconeixen que hi ha programes que estan més ben dotats, sobretot de serveis socials, i 
són més progressistes que altres anys. 
 
Pel que fa als ingressos, pensen que no s’executaran els ingressos prevists. Al 2016, d’11 
milions, n’hi ha 10 de reconeguts i uns 8,5 de cobrats. Es baixen impostos, però es 
pressuposten 800.000 € més que el que s’ha reconegut el 2016. Per tot això, creuen que es 
tracta d’uns ingressos inflats, tant pels imposts com per exemple l’ICIO, que passa  de cent 
a tres cents mil, com per les taxes que augmenten considerablement quan no s’han 
modificat les ordenances. Els expedients d’infraccions urbanístiques, per exemple, 
augmenten les previsions quan només tenim competències sobre les infraccions en sòl urbà 
i dins l’any 2016 només hi ha 2 expedients oberts per aquest concepte. 
 
Pel que fa a les despeses, el Sr. Alzamora diu que és impossible executar el pressupost 
previst per a enguany, perquè només hi ha 9 milions compromesos, dels quals n’hi ha 8 de 
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reconeguts. A més, hi ha partides on sobren molts doblers i n’hi ha d’altres on no bastaran, i 
això passa en despesa de contractes que estan prèviament estipulats. Es pressuposta menys 
per al 2017 del que ja s’ha gastat a dia d’avui en el 2016, la qual cosa no s’entén. 
 
També comenta que no es compleix el full de ruta que es va marcar l’Equip de Govern en el 
PAM, atès que moltes actuacions que es tenien previstes per fer en el 2017, no s’han 
pressupostat, com per exemple, el tema dels pressuposts participatius, el suport a 
l’associacionisme, la primera planta del Centre de Dia, el pla de voluntariat, el manteniment 
del Poliesportiu de la Colònia, etc. 
 
També considera que hi ha un augment exagerat de l’externalització de serveis públics, que 
per a 2017 augmenta en un 70 %. 
 
També es va dir a les comissions informatives que no es veia clara la subvenció de 70.000 € 
per la gestió de la marca D’Artà, la qual cosa s’ha justificat mitjançant la Llei de 
subvencions, que justifica la concessió directa quan s’acreditin una sèrie d’extrems, que 
segons l’Equip de Govern queden justificats a l’esborrany del conveni. Diu que ells no 
tenen l’esborrany d’aquest conveni. 
 
Es trasllada a l’Ajuntament la mateixa estructura de la Fundació del Teatre i creuen que 
això no és necessari, perquè res no canvia, segons es veu al pressupost. Pensen que és 
indecent el sou que s’estableix per gestionar el Teatre. 
 
D’altra banda, només s’accepta una de els seves propostes, quan creuen que la compra del 
solar per a la depuradora de Sant Pere i Betlem s’hauria d’incorporar als pressuposts. I no 
estan d’acord amb el fet que fer més visibles les subvencions per actuacions culturals al 
pressupost mitjançant partides específiques pugui crear problemes als beneficiaris. També 
proposaven la digitalització de l’Arxiu Municipal amb la quantitat de l’aportació municipal, 
perquè ja comptaven amb una possible subvenció. La proposta del Centre Jove i del 
Poliesportiu de la Colònia pensen que no s’haurien de deixar passar, perquè són molt 
necessàries. Per tot això, diu que hi votaran en contra. 
 
El Sr. Lliteras comenta les reunions que s’han fet a Artà i a la Colònia per parlar de 
pressuposts i després de la intervenció de Jaume Alzamora, i pensa que hi ha poca cosa més 
a dir. Creu que tant el Sr. Alzamora com el Sr. Gili tenen raó en moltes coses. Pensa que 
s’hauria de tenir molt en compte l’augment de policies, sobretot en horari nocturn. Pensa 
que si amb la rebaixa de l’IBI, tot i així puja la recaptació, s’hauria de tenir més coratge i 
que l’augment de la recaptació es traslladàs tot al contribuent. Creu que estaria molt bé 
preparar una partida de pressuposts participatius perquè la gent del poble pugui decidir en 
què s’han de gastar els diners. 
 
El batle vol comentar que els ingressos no estan inflats i diu que no entén per què es té 
aquesta sensació, perquè creu que els tècnics han fet una molt bona feina. Sí que hi ha una 
revisió cadastral pendent de cobrar i els endarreriments des del 2013 fins ara, per això hi ha 
més volum de coses a liquidar, però no hi ha puja en els imposts. 
 
No creu tampoc que hi hagi una externalització abusiva de servis públics, perquè se’n 
donen molts per part del personal de l’Ajuntament, tot i que hi ha coses que no es poden 
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assumir i es donen a empreses externes, però no creu que sigui exagerat. Pensa que si es 
donàs tota la feina a empreses externes, potser tendríem molta menys despesa en personal i 
l’Ajuntament tendria un pressupost molt inferior. 
 
Quant al que s’ha dit de les subvencions per la marca D’Artà, pareix que, segons a qui es 
doni la subvenció, pareix bé o malament. Pensa que la marca D’Artà gestionada pels 
empresaris del poble és el més adient i sembla la solució més vàlida. També vol dir que sí 
hi ha còpia del Conveni, és el mateix que s’ha firmat per tres mesos de 2016, però que, si 
no el tenen o no el troben, els ho tornarà a enviar sense cap problema. 
 
En relació a la Fundació del Teatre, són conscients del que es fa i que no s’elimina la 
Fundació perquè es vulgui, sinó que es fa per imperatiu legal, perquè no és sostenible. No té 
res a veure amb el personal. Estan obligats a assumir les despeses i ingressos de la 
Fundació. Això serà un procés llarg, però s’ha de preveure i ha de funcionar a partir de l’1 
de gener. Creu que és un procés complicat i que està malament des del primer dia, perquè 
no hi ha cap Fundació on tots els patrons siguin tots els regidors de l’Ajuntament. I ara s’ha 
d’arreglar tot això, i s’ha previst l’essencial, perquè no se sap ben bé com quedarà, però 
s’ha de tenir la previsió, perquè seria il·legal no fer-ho. 
 
En resum, vol dir que estan d’acord amb la majoria de propostes que s’han presentat, però 
que estan limitats. No creu que s’hagi menyspreat ningú i des del primer dia l’oposició ha 
tengut més eines que cap altre partit de l’oposició. S’ha volgut col·laborar amb tothom, 
s’entengui així o no. 
 
El Sr. Alzamora diu que pensa que sí, que estan inflats i que n’ha posat exemples, com amb 
el tema de l’externalització. Pel que fa al Teatre, pensen que es fa un paripé, perquè tot es 
manté igual, no hi ha cap canvi, i ja fa més d’un any que s’hi fa feina. 
 
El Sr. Lliteras diu que seguirà el desenvolupament dels pressuposts. 
 
El Sr. Galán vol comentar, pel que s’ha dit del PAM, que ho poden revisar tots junts i que 
veuran com el que es va dir que es faria sí ha quedat reflectit. 
 
Tot seguit, els reunits acorden per 7 vots a favor (PI, PSOE i AA), 1 abstenció (PP) i 5 vots 
en contra (UIA): 
 
1. Aprovar inicialment el pressupost general de l’Ajuntament d’Artà, per a l’exercici 
econòmic de 2017, juntament amb les seves bases d’execució, el resum per capítols del 
qual és el següent: 
 
Pressupost d’ingressos de 2017   
Capítol      Pressupost 
I.    Impostos directes     4.854.740,00 
II.   Impostos indirectes       301.600,00 
III. Taxes, preus públics i altres ingressos  3.654.950,00 
IV.  Transferències corrents    1.967.010,00 
V.   Ingressos patrimonials         21.700,00 
VI.  Alienació d’inversions reals         0,00 



13 
 

VII. Transferència de capital       0,00 
VIII. Actius financers        0,00 
IX.   Passius financers        0,00 
Total d’ingressos             10.800.000,00 
 
Pressupost de despeses de 2017   
Capítol     Pressupost 
I.    Despeses de personal   4.278.441,49 
II.   Despeses corrents en béns i serveis 3.717.452,57 
III.  Despeses financeres        43.003,00 
IV.  Transferències corrents      366.672,40 
V.    Fons de contingència        40.000,00 
VI.   Inversions reals    1.682.154,10 
VII. Transferències de capital     1,00 
IX.  Passius financers       672.275,44 
Total de despeses             10.800.000,00 
  
2. Aprovar inicialment la plantilla de personal, comprensiva de tots els llocs de treball 
reservats a personal funcionari, personal laboral i personal eventual. 
 
3. Exposar al públic el pressupost general per a 2017, les bases d’execució i la plantilla de 
personal aprovats, per un termini de quinze dies, mitjançant anuncis en el Butlletí Oficial de 
les Illes Balears i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, a l’efecte de presentació de 
reclamacions per part de les persones interessades. 
 
4. Considerar elevats a definitius aquests acords en el cas que no es presenti cap reclamació. 
 
5. Trametre’n un còpia a l’Administració de l’Estat, així com a la comunitat autònoma. 
 
 
A continuació, el batle diu que s’ha de tractar dos punts que no figuren en l’ordre del dia, 
que s’ha de votar la seva inclusió i que s’han de debatre, si s’escau:  
 
P1. Aprovació, si s’escau, de la rescissió de mutu acord del contracte d’explotació del 
servei de bar del Teatre d’Artà.  
 
P2. Aprovació, si s’escau, del Plec de clàusules administratives particulars i del Plec de 
prescripcions tècniques particulars que han de regir la contractació, mitjançant procediment 
obert i amb caràcter d’urgència, per a la concessió demanial de l’explotació del servei de 
bar del Teatre d’Artà. 
 
A continuació, els reunits voten la urgència i acorden, per unanimitat, incloure en l’ordre 
del dia l’aprovació, si s’escau, el dos punts següents: 
 
P1. Aprovació, si s’escau, de la rescissió de mutu acord del contracte d’explotació del 
servei de bar del Teatre d’Artà.  
 
P2. Aprovació, si s’escau, del Plec de clàusules administratives particulars i del Plec de 
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prescripcions tècniques particulars que han de regir la contractació, mitjançant procediment 
obert i amb caràcter d’urgència, per a la concessió demanial de l’explotació del servei de 
bar del Teatre d’Artà. 
 
  
P1. Aprovació, si s’escau, de la rescissió de mutu acord del contracte d’explotació del 
servei de bar del Teatre d’Artà 
 
El batle explica que la concessionària actual ha sol·licitat la rescissió del contracte per 
motius personals. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Resoldre per mutu acord el contracte per a la concessió demanial per a l’explotació dels 
serveis de bar del Teatre d’Artà subscrit en data 1 de juliol de 2013 per Catalina Llaneras 
Esteva i l’Ajuntament, sota les estipulacions particulars següents: 
 
- Atès que, prèviament a la formalització del contracte, l’adjudicatària va prestar, en aval 
bancari de Banesto, Grupo Santander, la quantitat de 5.510,75 €, en concepte de garantia 
definitiva del contracte, és procedent retornar-li el total de la garantia definitiva prestada dia 
25 de juny de 2013. 
- Els efectes d’aquest acord seran des de la data de la seva aprovació pel Ple de 
l’Ajuntament. 
 
2. Notificar  aquest acord a la part interessada als efectes oportuns. 
 
 
P2. Aprovació, si s’escau, del Plec de clàusules administratives particulars i del Plec 
de prescripcions tècniques particulars que han de regir la contractació, mitjançant 
procediment obert i amb caràcter d’urgència, per a la concessió demanial de 
l’explotació del servei de bar del Teatre d’Artà 
 
El batle explica que els plecs són molt similars als anteriors, tot i que s’han matisat una 
sèrie de coses, perquè s’ha tengut molt en compte el servei públic que es dóna. 
 
Les principals diferències respecte dels anteriors són l’assumpció de les despeses de llum i 
aigua directament per l’Ajuntament, un cànon de 300 € a pagar des del primer dia de 
contracte, sense carència, un control setmanal de la neteja de tots els espais del Teatre i 
fixar el tema dels horaris. 
 
El Sr. Alzamora diu que el que es vol és que aquest servei funcioni i que, per tant, els 
costos no impossibilitin el bon servei del bar. S’ha de ser molt exigent amb la neteja i 
proposa davallar el cànon de 300 a 150 euros, però amb aquesta exigència. 
 
El Sr. Lliteras diu que acaba d’assabentar-se d’aquesta proposta, però pensa que és molt 
important el tema de la neteja i dels horaris i donar un bon servei.  
 
El Sr. Gili diu que ells també han sabut ara la proposta d’UIA, però que coincideixen amb 
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el propòsit; per tant, pensen acceptar-la i deixar el cànon en 150 €. 
 
El Sr. Alzamora demana que es revisin les bases, perquè encara es fa referència a la 
Fundació del Teatre i això s’ha de canviar per l’Ajuntament. 
 
La Sra. Comas proposa afegir a l’apartat H.1) Dotació de personal, a “persones aturades de 
llarga durada majors de 45 anys”. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Declarar l’aplicació de la tramitació d’urgència al procediment per a la concessió de l’ús 
privatiu del bar del Teatre d’Artà. 
 
2. Aprovar el projecte de la concessió demanial d’ús privatiu del bé de domini públic del 
bar del Teatre, que suposa l’aprovació dels plecs de clàusules administratives particulars i 
prescripcions tècniques que han de regir l’adjudicació del contracte, mitjançant 
procediment obert, oferta econòmicament més avantatjosa, amb diversos criteris 
d’adjudicació 
 
3. Sotmetre el projecte esmentat a informació pública per un termini de 15 dies hàbils, 
publicant-se l’edicte corresponent en el BOIB i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, 
comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’edicte en el BOIB, per tal que pugui 
examinar-se i, en el seu cas, formular-ne les al·legacions pertinents, d’acord amb el que 
estableix l’article 149 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de 
les Illes Balears, en concordança amb l’article 65 de la Llei 39/2015.  
 
4. Simultàniament, disposar l’obertura del procediment d’adjudicació i publicar l’anunci de 
convocatòria de licitació del contracte en el BOIB i en el tauler d’anuncis municipal, 
concedint un termini de vuit dies hàbils per presentar proposicions, comptador des de 
l’endemà de la finalització del termini d’exposició pública del projecte.  
 
5. Publicar la licitació en el Perfil del contractant de la pàgina web municipal. 
 
6. Continuar i acomplir els tràmits preceptius fins a l’adjudicació de les obres esmentades. 
 
 
6. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’octubre de 2016 
 
A continuació, es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’octubre 
de 2016. 
 
Seguidament, els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
7. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PP i UIA han presentat escrit de precs i preguntes, els quals es 
llegiran a continuació. 
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PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
   
1. Ens poden dir si han eliminat alguna barrera arquitectònica aquest mes? Quina? 
 
Resposta: Aquesta setmana es començarà a actuar al parc de Na Caragol, a la Bassa d’en 
Fesol i a la voravia de l’IBAVI. 
 
2. Quants de torrents s’han fet nets? 
 
Resposta: Cap. És competència de la Conselleria. 
 
3. A quantes persones han trobat amb el seu ca que ha defecat i no han recollit els 
excrements? Quantes han estat denunciades? 
 
Resposta: Cap. 
 
4. Per quin motiu manquen papereres principalment per depositar-hi bosses d’excrements 
de ca?  
 
Resposta: No n’hi ha hagudes mai. 
 
5. Per què encara hi ha tantes herbes pels carres o barriades del nostre municipi? 
 
Resposta: S’hi fa feina. 
 
6. Han rebut queixes referents al fet que a diverses zones del poble han aparegut excrements 
humans? 
 
Resposta: No. 
 
7. Tenen constància que segueixen faltant tapadores d’aigua i d’altres, i que això pot ser un 
perill que pot produir caigudes? 
 
Resposta: Sí, s’ha de revisar. 
 
8. Quan creuen que seran canviats els senyals vells i obsolets? 
 
Resposta: No hi ha data. S’hi ha de fer feina. 
 
9. Quan, els veïnats de tapadores del clavegueram, deixaran de sentir o escoltar renous 
quan els vehicles hi passin per damunt? 
 
Resposta: És molt difícil que no facin cap renou en absolut, però s’hi està actuant. 
 
10. Quan creuen que es posarà en funcionament la bassa des Racó? 
 
Resposta: Es xerra amb la Conselleria. 
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11. Tenen constància de si hi ha hagut queixes respecte del PAC per part dels usuaris? I de 
l’Hospital de Manacor? 
 
Resposta: No. 
 
12. Quan començaran les obres del monestir de Bellpuig? Quins doblers hi havia destinats a 
l’any 2016? Els doblers destinats es perdran o es gastaran en altres coses? 
 
Resposta: Les obres de Bellpuig comprenen un conjunt d’actuacions, no només les del camí 
d’accés. Hi ha un acord amb el Consell pel qual ens donaran 1.100.000 € quan es firmi el 
conveni. Per a 2017 està previst que ens donin la primera part, que seran 400.000 €. No s’ha 
perdut res.  
 
13. Quan començaran les obres de la ronda de ses Pesqueres? Tenen cap nova? 
 
Resposta: No. Cada mes es demana i ara es redacta el projecte. 
 
14. Com va el litigi contra l’exarquitecte municipal Sr. Mateu Carrió? 
 
Resposta: No hi ha novetats. 
 
15. Ens poden informar sobre la immatriculació de les murades de Sant Salvador? 
 
Resposta: Els advocats que duen el tema varen demanar documentació, que ja s’ha enviat i 
ara redactaran la demanda. 
 
16. Quina rebuda va tenir la nova Ordenança del mercat de segona mà per part dels usuaris? 
Quina és la seva valoració respecte al funcionament d’aquesta nova Ordenança? 
 
Resposta: No es té encara cap valoració. A partir de gener es tendran. 
 
17. Han rebut alguna instància per ampliar l’enllumenat de Nadal? En cas afirmatiu, a quins 
carrers? 
 
Resposta: Sí, alguna. Als carrers de Montserrat Blanes, Santa Margalida, Figueral, Creu, na 
Caragol, M. I. Morell i Cardenal Despuig. 
 
18. Els coloniers i colonieres es queixen d’una deixadesa per part de l’Ajuntament: mal 
estat de la reixa del Poliesportiu, carrers bruts, fanals que no s’encenen, etc. Hi pensen 
posar remei? 
 
Resposta: No hi estam d’acord; s’ha invertit molt encara que hi hagi coses a millorar, però 
deixades no. 
 
19. Ens poden dir quan hi haurà noves sobre responsabilitats del Poliesportiu de la Colònia 
de Sant Pere? 
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Resposta: No, dins 2016 ja no. 
 
20. Per quin motiu una empresa privada poda les moreres i els tamarells a la Colònia de 
Sant Pere, havent-hi una brigada municipal? 
 
Resposta: La Brigada no és suficient. 
 
21. Tenen noves a dir a la ciutadania respecte al geriàtric del Barbacoa, el nou PAC, el nou 
Parc de Bombers, el nou Quarter de la Guàrdia Civil, el trasllat de la Policia Local i del 
Punt Verd de la Colònia de Sant Pere? 
 
Resposta: Del Geriàtric, no. Del PAC, s’ha fet la modificació de les NS, que s’ha enviat a la 
Comissió Balear de Medi Ambient, i s’està esperant l’informe, que ja es preveu que serà 
favorable. Quan el tenguem, se seguiran les passes pertinents. Dels Bombers, no en sabem 
res. De la Guàrdia Civil, tampoc no hi ha novetats. Del trasllat de la Policia Local, s’hi 
estan fent obres i s’ha de dotar de mobiliari i endreçar els voltants. Pel que fa al Punt Verd 
de la Colònia, s’han fet les passes pertinents perquè ABAQUA digui quants de metres 
necessita per a l’ampliació de la depuradora i es modificaran les NS en conseqüència. 
 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA UIA 
 
Precs 
 
- Demanam que, en els cantons dels carrers més estrets del poble, on s’hi aparquen cotxes, 
hi pinteu la línia groga per mantenir la distància, ja que la circulació es fa molt difícil i 
provoca que els conductors hagin de fer maniobres dificultoses. 
 
Resposta del batle: Ho tendrem en compte. 
 
Interior 
 
- En data 13 de juliol de 2016 sol·licitàrem una còpia d’una sèrie de contractes i les factures 
de les empreses contractades. Us ho tornàrem a demanar en els plenaris de setembre i 
octubre. Ens heu entregat els contractes i ens diguéreu que ens entregaríeu les factures. 
Quan? 

 
Resposta del batle: Pensava que ja teníeu la informació. Ho revisaré. 

 
[A continuació, la Sra. Maria retira la pregunta següent: 
 
<<- Al plenari passat ja férem aquesta pregunta i no ens vàreu donar una resposta. Insistim: 
segons la relació de la plantilla de personal de 2014, la darrera aprovada abans de la de 
2016, a la Policia Local hi havia 3 places d’oficial, una de vacant i dues d’ocupades. En 
l’aprovada el 2016 apareixen 4 places d’oficial, creant-se una de nova: 3 d’oficial de policia 
(una de vacant) i una de suboficial (vacant). En base a quina norma s’ha pogut crear una 
nova plaça d’oficial de policia local, si la Llei de pressuposts de 2016 limita l’increment de 



19 
 

l’oferta pública tot i permetre una taxa del 100 % de reposició de les vacants? Es podria 
declarar la creació d’aquesta plaça nul·la de ple dret?>>] 

 
- En data 24 d’octubre els representants dels treballadors laborals de l’Ajuntament d’Artà 
han impugnat la convocatòria per cobrir les places d’assessor jurídic, d’enginyer industrial i 
de tècnic de medi ambient. Què heu contestat? Com queda ara aquesta convocatòria? 

 
Resposta: S’ha explicat als sindicats i s’han desestimat les al·legacions. 

 
- En relació a la convocatòria per crear la plaça de tècnic de medi ambient hi ha hagut una 
al·legació perquè no es preveu cap mèrit per disposar del nivell de català (LA). Ens 
diguéreu que és un error material de les bases i que s’estimaria l’al·legació. Com està la 
tramitació? 

 
Resposta: Sí, s’ha estimat l’al·legació i ara es publicarà en el BOIB i es donarà un nou 
termini de presentació d’instàncies. 

 
- Segons la web de l’Ajuntament la convocatòria per a un agent d’igualtat sol·licitada és la 
de foment  de l’ocupació de joves d’entre 18 i 30 anys amb un perfil qualificat (han de tenir 
titulació universitària). Per què l’agent d’igualtat ha de ser un treballador social o un 
educador social quan aquesta feina la pot fer també una politòloga o politòleg o una 
sociòloga o sociòleg que no tengui 30 anys? 

 
Resposta: S’ha fet  segons les bases i potser hi ha molts altres títol que es poden fer servir, 
però en aquest cas s’ha triat això perquè hi ha uns doblers preassignats i havia de ser un A2. 

 
Hisenda 

 
- Insistim en l’ocupació de la via pública. Hem acabat gairebé l’any i l’ocupació de la via 
pública ha estat del cent per cent durant la temporada turística. Els mesos de setembre i 
octubre ens diguéreu que encara no s’havia cobrat i que hi estàveu fent molta feina. Ja s’ha 
cobrat? Quina quantitat s’ha cobrat per aquest concepte? 

 
Resposta: No, encara no. 

 
Medi ambient 
 
[A continuació, es retira la pregunta següent: 
 
<<- Per enèsima vegada, quan convocareu el tribunal per avaluar el concurs d’idees per al 
disseny, producció i instal·lació d’un sistema de recollida d’excrements de cabot (Delichon 
urbicum)?>>] 

 
Promoció econòmica 

 
- Quin import s’ha ingressat per la venda de la targeta ArtàCard? Quantes targetes s’han 
venut? 
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Resposta del batle: Vull aclarir que, des de 2013, la targeta es repartia gratuïtament i a partir 
de juliol de 2016 s’ha tornat a cobrar. S’han venut unes 500 i el total de registres de cara al 
futur, uns 6.000. 

 
Festes 

 
- La liquidació de l’ocupació de la via pública durant les festes de Sant Salvador, segons 
consta, encara no s’ha cobrat, tot i que en el plenari anterior ens diguéreu que ja sí s’ha 
cobrat en gran part. Ens podeu fer arribar un llistat de les taxes cobrades per aquest 
concepte?  

 
Resposta: Sí. Demà se us farà arribar. 

 
- Quants dels expedients a joves per orinar en la via pública s’han cobrat? Quin import total 
s’ha ingressat? Quants d’aquests expedients s’han tancat? 

 
Resposta: No s’han tancat, encara. 
[A continuació, el Sr. Arnandis fa la pregunta següent:] 
 
- A les comissions informatives, la regidora de Cultura va dir que s’estava negociant el preu 
dels Croquis artanencs. Però, en canvi, s’havia vist que ja hi ha una factura de 22 de 
setembre. Com pot ser? 

 
Resposta de la Sra. Ginard: La factura és del resum que es va presentar l’altre dia, no és 
dels Croquis artanencs. Se’ns demanen 20 € per croquis i ho trobam un poc excessiu, 
perquè són llibres que ja no es venen. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat: 
1.1. Instar la Direcció Insular d’Infraestructures i Mobilitat del Consell de Mallorca a dur a 
terme les actuacions a les quals s’ha fet referència. 
1.2. Trametre aquest acord a la Direcció Insular d’Infraestructures i Mobilitat del Consell de 
Mallorca. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Instar el Govern de les Illes Balears a incloure en la Llei i el Pla d’Indústria que 
s’elabora mesures per combatre la destrucció de més teixit industrial, un programa per 
recuperar part del teixit destruït per la deslocalització (relocalització), un programa per 
atreure activitat industrial deslocalitzada per altres regions i països i un programa per 
estimular la implantació d’entitats de control i mesura de l’activitat industrial, certificades 
per l’ENAC (Entitat Nacional de Acreditació), i a incentivar especialment, en aquests 
programes, les activitats industrials que estiguin connectades amb el sector primari de la 
nostra comunitat. 
2.2. Instar el Govern de les Illes Balears a demanar al Govern de l’Estat un augment de la 
partida pressupostària que s’hi destina a les properes convocatòries, en el marc del Reial 
decret 1034/1999, de 18 de juny, que regula el sistema per a l’atorgament de 
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compensacions al transport marítim i aeri de mercaderies amb origen o destí a les Illes 
Balears, de tal manera que els percentatges resultants s’acostin als màxims permesos, un 
35 % per a les mercaderies en origen i un 30 % per a les mercaderies en destí. 
2.3. Instar el Parlament a demanar als senadors i diputats de les Illes Balears a promoure els 
canvis normatius necessaris per assegurar el compliment del punt 2 d’aquesta moció. 
2.4. Instar el Govern de les Illes Balears a demanar al Govern de l’Estat que impulsi la 
construcció de totes les infraestructures necessàries relacionades amb el corredor 
mediterrani, des del port d’Algesires fins a la frontera francesa per Portbou, ja que oferiria 
una sortida eficient a les exportacions de tot el litoral mediterrani, incloent-hi les nostres 
Illes. 
2.5. Donar compte d’aquests acords al Govern de les Illes Balears. 
 
5. Acordar, per 7 vots a favor (PI, PSOE i AA), 1 abstenció (PP) i 5 vots en contra (UIA): 
5.1. Aprovar inicialment el pressupost general de l’Ajuntament d’Artà, per a l’exercici 
econòmic de 2017, juntament amb les seves bases d’execució, el resum per capítols del 
qual és el següent: 
Pressupost d’ingressos de 2017   
Capítol      Pressupost 
I.    Impostos directes     4.854.740,00 
II.   Impostos indirectes       301.600,00 
III. Taxes, preus públics i altres ingressos  3.654.950,00 
IV.  Transferències corrents    1.967.010,00 
V.   Ingressos patrimonials         21.700,00 
VI.  Alienació d’inversions reals         0,00 
VII. Transferència de capital       0,00 
VIII. Actius financers        0,00 
IX.   Passius financers        0,00 
Total d’ingressos             10.800.000,00 
Pressupost de despeses de 2017   
Capítol     Pressupost 
I.    Despeses de personal   4.278.441,49 
II.   Despeses corrents en béns i serveis 3.717.452,57 
III.  Despeses financeres        43.003,00 
IV.  Transferències corrents      366.672,40 
V.    Fons de contingència        40.000,00 
VI.   Inversions reals    1.682.154,10 
VII. Transferències de capital     1,00 
IX.  Passius financers       672.275,44 
Total de despeses             10.800.000,00 
5.2. Aprovar inicialment la plantilla de personal, comprensiva de tots els llocs de treball 
reservats a personal funcionari, personal laboral i personal eventual. 
5.3. Exposar al públic el pressupost general per a 2017, les bases d’execució i la plantilla de 
personal aprovats, per un termini de quinze dies, mitjançant anuncis en el Butlletí Oficial de 
les Illes Balears i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, a l’efecte de presentació de 
reclamacions per part de les persones interessades. 
5.4. Considerar elevats a definitius aquests acords en el cas que no es presenti cap 
reclamació. 
5.5. Trametre’n un còpia a l’Administració de l’Estat, així com a la comunitat autònoma. 
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P1 i P2. Acordar, per unanimitat, incloure en l’ordre del dia l’aprovació, si s’escau, el dos 
punts següents: 
P1. Aprovació, si s’escau, de la rescissió de mutu acord del contracte d’explotació del 
servei de bar del Teatre d’Artà.  
P2. Aprovació, si s’escau, del Plec de clàusules administratives particulars i del Plec de 
prescripcions tècniques particulars que han de regir la contractació, mitjançant procediment 
obert i amb caràcter d’urgència, per a la concessió demanial de l’explotació del servei de 
bar del Teatre d’Artà. 
 
P1. Acordar, per unanimitat: 
1. Resoldre per mutu acord el contracte per a la concessió demanial per a l’explotació dels 
serveis de bar del Teatre d’Artà subscrit en data 1 de juliol de 2013 per Catalina Llaneras 
Esteva i l’Ajuntament, sota les estipulacions particulars següents: 
- Atès que, prèviament a la formalització del contracte, l’adjudicatària va prestar, en aval 
bancari de Banesto, Grupo Santander, la quantitat de 5.510,75 €, en concepte de garantia 
definitiva del contracte, és procedent retornar-li el total de la garantia definitiva prestada dia 
25 de juny de 2013. 
- Els efectes d’aquest acord seran des de la data de la seva aprovació pel Ple de 
l’Ajuntament. 
2. Notificar  aquest acord a la part interessada als efectes oportuns. 
 
P2. Acordar, per unanimitat: 
1. Declarar l’aplicació de la tramitació d’urgència al procediment per a la concessió de l’ús 
privatiu del bar del Teatre d’Artà. 
2. Aprovar el projecte de la concessió demanial d’ús privatiu del bé de domini públic del 
bar del Teatre, que suposa l’aprovació dels plecs de clàusules administratives particulars i 
prescripcions tècniques que han de regir l’adjudicació del contracte, mitjançant 
procediment obert, oferta econòmicament més avantatjosa, amb diversos criteris 
d’adjudicació 
3. Sotmetre el projecte esmentat a informació pública per un termini de 15 dies hàbils, 
publicant-se l’edicte corresponent en el BOIB i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, 
comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’edicte en el BOIB, per tal que pugui 
examinar-se i, en el seu cas, formular-ne les al·legacions pertinents, d’acord amb el que 
estableix l’article 149 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de 
les Illes Balears, en concordança amb l’article 65 de la Llei 39/2015.  
4. Simultàniament, disposar l’obertura del procediment d’adjudicació i publicar l’anunci de 
convocatòria de licitació del contracte en el BOIB i en el tauler d’anuncis municipal, 
concedint un termini de vuit dies hàbils per presentar proposicions, comptador des de 
l’endemà de la finalització del termini d’exposició pública del projecte.  
5. Publicar la licitació en el Perfil del contractant de la pàgina web municipal. 
6. Continuar i acomplir els tràmits preceptius fins a l’adjudicació de les obres esmentades. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària accidental, estenc aquesta acta. 
 
La secretària accidental     Vist i plau 

El batle 


